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SZIGETBECSEI
KRÓNIKA

Szigetbecse Község Önkormányzata 2003. augusztus 30-án (szombaton)
FALUNAPOT

rendez, melyre tisztelettel meghívja a község lakóit, minden érdeklődőt.

Az esemény helyszíne a Dunaparton a strand és környéke, 
kedvezőtlen időjárás esetén a szigetbecsei Művelődési Ház.

1 13 órától a Ráckevei Zeneiskola majorett csoportjának felvonulását tekinthetik meg 
az André Kertész Múzeumtól az üdülősorig

1A program 14.00 órakor kezdődik, reményeink szerint minden korosztály talál kellemes, játékos szórakozást.
■ Főzőversenyre is sor kerül, halászlét, illetve egyéb ételeket lehet készíteni.
1 A verseny értékelése, eredményhirdetés és vacsora után neves együttesek -  többek között Roll’skate Boogie, 

Ráckevei Zeneiskola Majorett csoportja, Betty Love, Help -  műsora következik.
• 22.00 órakor tombolahúzás sok nyereménnyel, fődíj egy kerékpár.
* 22.30 órakor tűzijáték zárja a falunapot.
> 22.50 órától utcabál.

Jó szórakozást kívánnak és szeretettel várnak minden vendéget!
a rendezők

Beke Imre grafikája

I. P. A.-Kupa
Az I.P.A.

Nemzetközi Rendőrszervezet 
hazai szervezetei támogatásával 

a Gó-Ló BT 
idén is megrendezi 

hagyományos díjugrató 
lovasversenyét 
a Királyréten.

Szeptember 13-án,
szombaton 9.00 órakor 

indul az első lovas.

A látványos küzdelmek 
megtekintésére ezúton is 

tisztelettel meghívnak 
minden érdeklődőt 

a rendezők.
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Testületi ülések
• Beszámoló sikeres pályázatokról
• Új vevőit a lakótelkekre
• A községé lett az orvosi rendelő épülete

2003. július 7.

A szigetbecsei képviselő-testület nem tart 
nyári szünetet. A júliusi ülésen megtárgya-
lásra előkészített ügyek nagy száma is jelez-
te, hogy a község „élete” sem állt meg.

A Területfejlesztési Tanácshoz beadott pá-
lyázatokról adott beszámolót a polgármester. 
Az iskolában végzendő munkálatokra, me-
lyeket nyáron végeznek el, megkapták a kért 
támogatást.

A járdaépítés szeptemberben lesz esedé-
kes.

A Dunaparti úton és a faluban elmaradt út- 
kátyúzást folyamatosan végzik.

A szigeti átjárót felújítják, 360 m2-en 15 
cm-es szerkezettel, zúzott kővel, hengerezve 
készül az alap.

A tervezett parképítés is folyamatos. Sor-
rendben a felső kettő készül, illetve készült 
el, a munkát a telefonfülkénél kialakítandó 
parknál folytatják.

***
A fő  napirendi pontok megtárgyalása után 

először az újonnan megválasztott iskolaigaz-
gató, Rajfay Béla illetményéről döntöttek. A 
kérdésben egyetértés volt az iskola-társulás-
ban résztvevő makádi testülettel. A képvise-
lők a javaslatot elfogadták.

Az érdekelt kérésére a testület döntött ar-
ról, hogy Fejesné Schwarcz Erzsébet nyuga-
lomba vonuló iskolaigazgatónőt, szabadsá-
gának letöltése után a munkavégzés alól fel-
menti. (Szerződése novemberig köti.)

***
Losonczy Béla jegyző ismertette az új lakó-

telkekkel kapcsolatos eseményeket. Néhány 
vételben érdekelt lemondott vásárlási szán-
dékáról, mások vevőként jelentkeztek. A kép-
viselők arról döntöttek, hogy az új jelentke-
zőkkel egy evvel megbízott képviselői ad hoc 
bizottság esetenként elbeszélget, hogy az 
adott ügyet, a kérelmezőket jobban megis-
merve, több információ birtokában dönthes-
senek.

Az orvosi rendelő épületének ügye volt a 
következő téma. Megegyezés született az 
épület résztulajdonosaival. A testület elfo-
gadta azt a javaslatot, hogy a megegyezésben 
szereplő 1.350.000.- Ft-ot a költségvetés ál-
talános tartalékából biztosítsák, ezután az 
épület egészen az önkormányzat tulajdonába 
kerül. Hosszú ideje húzódó ügy után kerülhe-
tett ily módon végre pont.

A Szigetbecse Községért Közalapítvány 
Kuratóriuma kéréssel fordult a testülethez. 
Több pályázatuk sikeres volt, az így nyert le-
hetőségek kihasználása érdekében szükség 
van az önkormányzati költségvetésből önrész 
megadására. A képviselők ezt megszavazták. 
(Ld. cikkünket.)

André Kertész születésének 110., halálá-
nak 20. évfordulójára emlékezve film készül 
életének három fontos színhelyén forgatva 
(Szigetbecse, Párizs, New York). A film 
2004-ben készülne el a magyar és számos 
külföldi TV állomás is bemutatja majd. A 
film elkészültéhez még anyagi támogatásra 
van szükség. A testület arról döntött, hogy a 
költségvetésből 100.000 Ft-ot áldoz erre a 
célra. Az André Kertész Alapítványtól továb-
bi támogatás várható.

A polgármester ismertette a Csepel-sziget 
és Környéke Területfejlesztési Önkormányza-
ti Társulás új társulási megállapodását. A
változásokat a testület elfogadta.

***
A falugyűlésen javaslat hangzott el, hogy a 

Petőfi Sándor utcában (óvoda) és a Balassi 
térnél (játszótér) sebességkorlátozást kellene 
bevezetni. Felmerült, hogy a Réti utca hason-
ló megítélés alá esik. A képviselők döntöttek 
ezen önkormányzati utakon 30 km-es sebes-
ségkorlátozásról.

Dr. Kerekes László háziorvos EKG ké-
szülék vásárlását kérelmezte. A rendelőben 
lévő készülék gyakorlatilag használhatatlan. 
A testület indokoltnak ítélte a kérést és a vé-
telhez pályázati lehetőséget keresnek. Siker 
esetén a költségvetésből önrészt biztosítanak. 

***
Fejesné Schwarcz Erzsébet az augusztus 

30-án rendezendő falunap előkészítő bi-
zottsága nevében beszámolt az eddig végzett 
munkáról.

***
A Művelődési Ház-i büfé bérlésére vonat-

kozó kérelemmel kapcsolatban a testület 
döntésével újra kiállt azon korábbi vé-
leménye mellett, hogy amíg a ház teljes fe l-
újítása meg nem történik, ott állandó je l-
leggel büfét nem kell működtetni.

2003. augusztus 14.

A testület megtárgyalta az intézmények és 
az önkormányzat költségvetésének módosí-
tását. Előzőleg bizottságban részletesen meg-

vizsgálták a képviselők a változásokat, az így 
előkészített anyagról hoztak rendeletet.

Ezen a napirenden belül -  a járdaépítésre 
beadott pályázat eredményének ismeretében 
-  határoztak arról, hogy csökkenteni kell a 
költségvetésben betervezett önrészt. Hatá-
roztak a köztisztviselők törvényben előírt il-
letménykiegészítéséről is.

Dr. Kerekes László az előző testületi ülésen 
jelezte, hogy a rendelőben szükség lenne egy 
EKG készülékre.

Akkor pályázati lehetőség kereséséről ha-
tározott a testület. Most a doktor úr ismer-
tette egy nagyon kedvező árú készülék meg-
vételének lehetőségét. A testület az ismerte-
tett készülék megvásárlásáról döntött.

***
A polgármester ismertette a Közoktatási 

Minisztérium döntését, mely szerint a nyug-
díjba vonuló Fejesné Schwarcz Erzsébet 
megkapja a Magyar Köztársaság Ezüst Er- 
demkereszt kitüntetést. A testület melegen 
gratulált a nagy megtiszteltetéshez.

Losonczy Béla jegyző beszámolt a lakótel-
kek vételével kapcsolatos változásokról.

***

Elkészült a Roma Kisebbségi Önkormány-
zat gazdálkodásával kapcsolatos megállapo-
dás. Ezt a testület jóváhagyta.

***

A templom tetőszerkezet felújításának 
megkezdése érdekében a helyi egyházközség 
kérésére a testület döntött arról, hogy a költ-
ségvetésből kölcsönt nyújt az áfa visszafize-
téséig.

A polgármester ismertette a PANNON 
GSM átjátszótorony kiviteli terveit. A testü-
let felhatalmazta a polgármestert a tervezet-
tel kapcsolatos nyilatkozat aláírására.

***

Beszámoló hangzott el a parképítésekről. 
A képviselők folyamatosan figyelemmel kí-
sérik a munkálatokat és megteszik bíráló ész-
revételeiket. Ugyancsak folyamatos az utca-
táblák elhelyezése.

Megtörtént a falunap előkészítése kereté-
ben a feladatok részletes ismertetése, egyez-
tetése.

A képviselők ismerkedtek a Balassi tó ren-
dezési tervével és véleményezték azt. A szak-
emberek javaslata szerint a tó körül parkosí-
tott sétányt, a tó közepén egy kis szigetet ala-
kítanak ki, itt is padokkal szép pihenőpark lé-
tesülne.

Az engedélyezett kiviteli tervek még ebben 
az évben elkészülhetnek.



2003. július-augusztus SZIGETBECSEI KRÓNIKA 3

Búcsú
Egy bizonytalan és egy biztos -  igen

Fejesné Schwarcz Erzsébet kék szemeit mostanában gyakran 
fátyolozzák be a könnyek. Mindenki, aki már átélt búcsút hosszú 
ideje szeretve szolgált intézménytől, munkahelytől, megérti az elér- 
zékenyülést. A nyugdíjba vonulás -  bár az aktív időben néha vágy-
va gondolunk erre -  valójában egy éles határvonal életünk útjában, 
amit átlépni bizony fájdalmas.

Erzsikét minden Szigetbecséhez köti, hiszen távoli ősökig vissza-
menően itt élt a családja, de ide kötötte ezer szállal hűséggel szol-
gált munkahelye, az iskola is.

Sorsára meghatározó volt, hogy a ráckevei gimnáziumban 
Fejérdy Győző volt az osztályfőnöke.

„Körülbelül 40-en 
voltunk az osztályban, 
közülünk 30-an lettek 
pedagógusok! Ez is je l-
zi milyen csodálatos 
egyéniség, mekkora 
erejű, hatású pedagó-
gus, példakép volt 
Fejérdy Győző! Egész 
tanári pályafutásom-
ban meghatározó ma-
radt mindaz, amit tőle 
tanultam. Az őpedagó-
gusi vezéreszménye 
volt a gyermekszeretet, 
a gyermek központba 
állítása. A ránk bízott 
e m b e r p a l á n t á k n a k  
meg kell mutatni a vi-
lágot, nemcsak tömni a 
fejét! Próbálhasson ki 
sokfélét! Érezze jó l 
magát az iskolában, hi-
szen itt tölti gyermekéveinek, fiatalságának nagy részét! ”

A most nyugdíjba vonuló igazgatónő 1979-ben kezdett Sziget-
becsén tanítani, (addig Makádon dolgozott). 1981-ben született a 
kislánya. Egy év után kezdett újra tanítani, majd megbízott igazgató 
lett. (1984-től kinevezett igazgató.)

„Ma már nehezen elképzelhető, milyen is volt akkor a község is-
kolája. Öt tanteremben két műszakban folyt az oktatás! A napközi-
sek ebédlője a mai polgármesteri hivatal egyik helyiségében, a 
konyha a szomszéd házban volt. Természetesen a község keményen 
és következetesen harcolt az iskola bővítése érdekében. Végre 1987- 
ben siker koronázta az erőfeszítéseket. A bővítés során lett tornate-
rem, három új tanterem, ebédlő és konyha. Ezután már egy műszak-
ban folyt az oktatás. Elképzelhető, mekkora könnyebbséget jelentett 
ez gyermekeknek, valamint szüleiknek és a pedagógusoknak egy-
aránt!

Azóta jelentős fejlődésről lehet számot adni. Bővült az oktatás 
technikai eszköztára. A fejlesztés üteme az utóbbi években felgyor-
sult. Ma már a rendkívül fontos számítógépeket illetően is kifejezet-
ten jó  az ellátottság.

Az informatikai teremben 16 gép áll a tanulók rendelkezésére, a 
tantárgyat szakoktató oktatja. Vannak megfelelő programok, ami azt 
jelenti, hogy minden más tantárgy oktatásánál is fe l lehet használni 
a számítógépet. Mindez beláthatatlan távlatokat nyit az oktatás-
ban! ”

Amikor Erzsiké itt megkezdte a tanítást, az iskolaudvar elől 
ugyan szép virágos volt, de gyerek oda nem tehette be a lábát, hátul 
viszont csak (gyomirtózott) sóderes, homokos terület várta őket. 
Mára a kibővült iskolaudvarban mindenütt szép, füves, parkos a te-
rület, a kicsiknek, a napköziseknek játszóteret létesítettek, az egyko-
ri szőlőskert helyén bitumines kézilabdapálya, sportudvar épült.

Mindehhez járul, hogy időközben a tanári kar is felnőtt a megvál-
tozott feladatokhoz, élni tud a javuló oktatási lehetőségekkel. Egy-
kor több képesítés nélküli munkatárs foglalkozott a gyerekekkel, ma 
már minden tárgyat szakpedagógus oktat, a pedagógusok a kívánal-
maknak megfelelően folyamatosan képezik magukat.

Szükség is van erre, 
mert a változások -  
ahogy az ország egé-
szében, úgy az iskolá-
ban is -  gyorsan követ-
ték egymást. Erzsiké is 
átélte azt az időszakot, 
amikor a tanítás min-
den eleme szigorúan 
beszabályozott volt. A 
rendszerváltással be-
következett változá-
sok, az önkormányza-
tiságra való átállás kez-
detben bizony nem kis 
zűrzavart okozott. A 
hullámok csak nem 
akarnak csitulni. Jött a 
Nemzeti Alaptanterv 
(NAT), azt váltotta a 
kerettanterv, majd az 
újabb kerettanterv... 
Szeptembertől a nyolc 

osztályban négy tanterv szerint kezdődik az oktatás! Közben egyre 
nagyobb figyelmet kell szentelni a (többségben átmeneti) tanulási 
nehézségekkel küzdőknek. Sokat, egyre többet tehetnek azért, hogy 
minden gyermeket saját képességei szerint fejlesszék. Időben (már 
az óvodában) felismerve a beavatkozás szükségességét, jól kezelhe-
tők a hibák.

Erzsiké olyan iskolától búcsúzik, melynek fejlődésére mint igaz-
gató, mint pedagógus büszke lehet, ahonnan nem távoznak más 
helységbe, (a városba, Ráckevére!) a gyerekek, tanárok, hanem on-
nan is jönnek ide.

Szeptemberben 26 elsős kezdi meg itt a tanulmányait, többségük 
nem szigetbecsei!

Amikor a beszélgetés végén megkérdeztem Erzsikét megvalósul-
tak-e a pedagógusi pályán az elképzelései, egészen kicsit bizonyta-
lanul válaszol.

- Igen... nagyrészt... igen...
- Úgy alakult az élete, ahogy elképzelte?
- Igen.
Ez az igen már egészen határozott. Fejesné Schwarcz Erzsébet, ha 

könnyes szemmel is, de jogos büszkeséggel búcsúzhat tanártársai-
tól, a gyerekektől, az iskolától.

Gratulálunk és nyugodt, hosszú életet kívánunk!

ÍZT

Itt egy osztálya búcsúzik...

Pap Kornélia
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Közalapítványunkról
„Az életben nem az lesz boldog, aki sokat 

kap, hanem az, aki sokat ad”
A Szigetbecse Községért Közalapítványt 

1991-ben a Szigetbecse Önkormányzat ala-
pította azzal a céllal, hogy tevékenységével 
járuljon hozzá a község rendezéséhez, fej-
lesztéséhez, az oktatási-, nevelési intézmé-
nyek működéséhez, a sporthoz, a közműve-
lődéshez, a természeti környezet védelmé-
hez. A közalapítvány közhasznú szervezet-
ként működik. Megalakulása óta folyamato-
san tevékenykedünk, a lakosság és a vállal-
kozók anyagi támogatása révén minden év-
ben hozzájárultunk az általános iskola tan-
eszköz felszereltségéhez, az óvodás gyerme-
keknek játékokat, játszótéri eszközöket, 
magnetofont vásároltunk. Segítségünkkel 
újították fel a templom orgonáját, s a mi köz-
reműködésünkkel bővült a Zöld szív mozga-
lom eszköztára egy komoly fényképezőgép-
pel.

Ez évtől megújult erővel folytatjuk mun-
kánkat. Örömmel számolhatunk be arról, 
hogy megszerveztük a szigetbecsei asszo-
nyok mellrákszűrésre való elszállítását, 
amely sikeresen lezajlott. Ha egy ember éle-
tét megmentettük azáltal, hogy velünk eljött 
a szűrésre, s így időben felfedezték a beteg-
ségét, segíteni tudtak rajta, akkor már nem 
hiába dolgoztunk.

Megalapítottuk „Az év tanulója” díjat. E 
díj alapításával azt a célt szeretnénk elérni, 
hogy a diákok jó tanulmányi eredményük 
mellett vegyenek részt a közösségi munká-
ban, tegyenek meg mindent diáktársaikért, az 
iskoláért, a faluért.

A Pest Megyei Önkormányzatnál két pá-
lyázatot is elnyertünk ez évben, amellyel 
500.000.- Ft anyagi támogatást kaptunk. Az

egyik pályázatunk az utca- és információs 
táblák elhelyezésére szólt. A táblákat meg-
rendeltük, várhatóan augusztus hónapban el-
készülnek és Szigetbecse Makádi út ke-
reszteződéseiben elhelyezésre kerülnek.

Ez volt a minta

Másik pályázatunk a hangtechnikai eszkö-
zök beszerzésére irányult. Ezzel segíteni kí-
vánjuk a községi rendezvények hangosítását.

A pályázatokhoz a Szigetbecsei Önkor-
mányzat Képviselő-testülete 350.000.- Ft ön-
rész biztosításával hozzájárult.

Ezúton is megköszönjük a Pest Megyei 
Önkormányzatnak a pályázati támogatást,

valamint a bennünket képviselő megyei 
önkormányzat képviselőjének, Bukovszky 
Istvánnak a pályázatok odaítélésében nyúj-
tott segítségét.

Terveink között szerepel még ez évben a 
kisgyermekek részére játszótér kialakításá-
nak megszervezése a volt gázcsere-telep 
területén. Mivel az Európai Uniós szabályok-
nak megfelelő játszóeszközöket szabad csak 
elhelyezni, ez komoly anyagi forrást igényel, 
ezért csak pályázati támogatással tudja az 
önkormányzat megvalósítani. A játszótéri 
eszközöket tartalmazó kiadvány -  amely 
kiadványból kötelező választani pályázat 
esetén -  még nem jelent meg, így a pályázat 
beadása még elhúzódik.

Az előbbiekben felsoroltakon kívül köz- 
alapítványunk bonyolítja le a vállalkozók 
összefogásával a strand területén megépült 
stég építési költségeinek a pénzforgalmát. 
Továbbá mi fogadjuk azon vállalkozók, 
szponzorok támogatásait, akik hozzájárulnak 
a község sportolóinak versenyeihez, a falu-
nap megszervezéséhez.

A közalapítványunk céljainak megvalósí-
tásához nyújtott pénzösszeg 30 %-át igazolá-
sunk alapján a támogató személyi jövede-
lemadójából levonhatja.

A közalapítvány kuratóriuma azon fárado-
zik, hogy minden tőle telhetőt megtegyen a 
céljai megvalósításáért, a községért és a la-
kosságért. Ez a munka csak a lakosság és a 
vállalkozók segítségével lehet eredményes. 
Bízunk benne, hogy céljaink, s munkánk 
megfelelnek az Önök elképzeléseinek is. Szí-
vesen vesszük és várjuk továbbra is ja-
vaslataikat, munkájukat, anyagi támogatásu-
kat.

Közalapítványunk számlaszáma:
11742070-20009616

Lumei Sándorné 
a kuratórium elnöke

Használjuk ki a szennyvízhálózatot!
2002. július hónapban elkészült Szigetbe-

cse község szennyvízhálózata és Ráckevén a 
Ráckeve és még öt település (közte Szigetbe-
cse) szennyvizét fogadó tisztítótelep is. Meg-
valósult az éveken keresztül tervezett nagy- 
beruházás. Községünk ezzel valamennyi fon-
tos alapellátással, az infrastruktúra teljeskörű 
szolgáltatásával rendelkezik. Elmondható, 
hogy a települést „összkomfortosnak” lehet 
tekinteni.

A szolgáltatások adottságát használjuk ki, 
hiszen ezzel is kényelmesebb lesz életünk. A 
szennyvízhálózat igénybevételével környe-
zetünk védelmét is szolgáljuk, védjük a Föld 
ivóvíz készletét, ami életünk, létünk nagy 
kincse. Földünk, közvetlen környezetünk 
szennyezése visszafordíthatatlan folyamatot 
okoz.

Tegyünk meg mindent MÉG MA, nehogy 
holnap már késő legyen.

Községünk minden intézményét már bekö-
tötték a szennyvízhálózatba. A lakások rákö-
tései is szépen, folyamatosan haladnak. A 
családi házak több mint felénél ezt a munkát 
már elvégezték. Többségben -  folyamatos 
önkormányzati együttműködéssel -  Riedl 
Béla és Papp Béla vállalkozók kivitelezésé-
ben. További feladat, hogy a jelenleg még a 
rendszerre nem csatlakozó komfortos családi 
házakat 2003. augusztus és szeptember hóna-
pokban rákössék a hálózatra.

Kérjük a lakosságot, hogy szorgalmazzák 
a rákötéseket!

Sajnálatos, súlyos szabálysértési esetekkel 
is találkoztunk az üzemelés során. Néhányan 
illegálisan az udvari szennyvíztározójukból a

rendszerbe jutatták a szennyvizet. Ezen ese-
tek miatt döntött úgy az önkormányzat, hogy 
a szennyvízrendszert üzemeltetővel közösen 
ellenőrzéseket folytat október hónaptól. Az 
ellenőrzés során feltárt szabálytalanságok el-
követőire súlyos szabálysértési büntetés ki-
szabása vár.

Ezek a sorok is szolgáljanak figyelmezte-
tésül azoknak, akik szabálytalanul, jogszabály- 
ellenesen végzik a szennyvíz elvezetését!

A lakások hálózati rákötését -  a szerelést 
végző szakemberekkel egyeztetve -  minden 
második (páros) hét csütörtök délutánján 
végzik.

Reméljük, hogy 2003. október végéig min-
den komfortos szigetbecsei lakás szennyvi-
zét már a szennyvízhálózat szállítja el.

Polgármesteri Hivatal
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Bemutatkozik az igazgató

Szigetbecse Község Önkormányzat Kép- 
viselő-testülete és Makád Község Önkor-
mányzat Képviselő-testülete pályázatot írt ki 
Szigetbecse és Makád két iskolája és óvodája 
intézményvezetői állására, amire elkészí-
tettem és 2003 márciusában beküldtem pá-
lyázatomat. A szigetbecsei és a makádi ön- 
kormányzatok képviselő-testületei üléseiken 
megtárgyalták és elfogadták azt. így 2003. 
augusztus 1-jétől megbíztak az intézmények 
vezetésével.

Néhány mondat eddigi életemről.
1962. március 28-án születtem Budapes-

ten. Nős vagyok, egy fiú és egy leány gyer-
mekem van. Szüleim is pedagógusok, így a 
pályához való vonzódásom eredményeként 
földrajz-biológia szakos tanári képesítést 
szereztem Szegeden. 1980. augusztus elejé-
től kezdtem dolgozni az áporkai általános is-
kolában. 1983-ban kerültem a ráckevei 
Árpád Fejedelem Általános Iskolába. 12 
éven keresztül láttam el osztályfőnöki 
teendőket is. 1989-től kezdődően vezettem 
és irányítottam a biológia-földrajz szakmai 
munkaközösséget. A tanításban elért ered-
ményeimért többször elismerésben részesí-
tettek. Több éven keresztül szerveztem és 
bonyolítottam le a helyi körzeti és megyei ta-
nulmányi versenyeket. 1998-tól kezdve a 
ráckevei KORAX Élelmiszergép Kft mun-
katársa vagyok -  részmunkaidőben - ,  ahol 
személyzet-fejlesztési vezetőként tevékeny-
kedem.

Az 1980-as évek második felében felké-
résre, óraadóként több hónapon át a felső 
tagozatban biológia és földrajz tantárgyakat 
tanítottam Szigetbecsén. Az akkori és későb-
bi látogatásaim során szerzett benyomások a 
településről, az itt élő emberekről, késztettek 
a pályázat elkészítésére. A község lendületes

fejlődése, lakóinak szorgalmas munkál-
kodása, vezetőinek dinamizmusa, az irá-
nyításban képviselt magatartása rokonszen- 
vet ébresztett bennem. Úgy gondoltam, ha 
elfogadnak, én is részese szeretnék lenni 
mindennapi munkájuknak, szeretnék velük 
élni és dolgozni.

Az óvodákban és az iskolákban folyó 
oktató-nevelő tevékenység, a szülők, a 
nevelők és a tanulók együtt elért eredményei 
a települések határain túl is elismerést vívtak 
ki. Ilyen körülmények között örülhet az a 
pedagógus, akit itt felelős vezetői teendőkkel 
megbíznak. A közös igazgatású makádi 
intézmények irányítását is szívesen vállal-
tam, mert meggyőződésem, hogy a társin-
tézmények egymásra való hatása minde-
gyikük számára gyümölcsöző együtt-
működést hozhat.

Szeretném úgy működtetni az intézmé-
nyeket, hogy az oktató-nevelő munka színvo-
nala fejlődjék, megőrződjenek az eddig elért 
eredmények, pedagógiai tevékenységünkben 
a személyiség- és közösségfejlesztés legyen 
az alapvető feladat. Azt szeretném, ha intéz-
ményeink olyanok lennének, amikbe szí-
vesen jönnek a tanulók, örömmel munkál-
kodnak a pedagógusok, amelyeket tisztelnek 
a szülők és segítenek a jövő nemzedékének 
nevelésében. Célom, hogy mindegyik peda-
gógusban, az intézmények dolgozóiban tu-
datos legyen; nem értünk, hanem a ránk bí-
zott gyermekekért van az iskola és az óvoda. 
Ez a gondolat hassa át mindennapi mun-
kánkat az örömökben és a nehézségek leküz-
désében egyaránt.

2004-ben Magyarország előtt új távlatok 
nyílnak az Európai Unióba való bekapcsoló-
dással. A társadalom formálódása, alakulása 
az oktatási intézményekre is nagy feladato-
kat ró -  ha nem ezekre a legnagyobbakat!

Munkám során az intézmények előtt álló 
célok elérése, a feladatok megvalósítása al-
kalmával igénylem a fenntartó önkormány-
zatokkal, a képviselő-testületekkel, a szülők-
kel, a nevelőtestületekkel való szoros együtt-
működést.

Vezetői teendőim ellátásában Mérey Fe- 
renctől származó idézet mondanivalója ve-
zérel.

„A nevelői hivatás szempontjai: nem 
ártani senkinek, szeretni azt, akit ránk bíztak, 
a személyiség pozitív vonásait erősíteni. Az 
életre kell nevelni.

Az élet egyszeri, nem pótvizsgázhatunk 
belőle. Kudarc kerüléssel semmire sem 
megyünk. Ha az ember nem fél az örömöktől, 
kudarcoktól, szenvedélyektől, csalódásoktól, 
akkor intenzíven él és akkor hiteles lesz, amit 
csinál."

Raffay Béla

2002/2003. iskolaév 
kitűnő tanulói

Fási Bendegúz 2. osztály
Nagy Alexandra 2. osztály
Nagy Rebeka 2. osztály
Pataki Donát 2. osztály
Jakab Andrea 3. osztály
Jónak Dávid 3. osztály
Nagy Gergely 3. osztály
Csoba Nikolett 5. osztály
Kölesdi Gábor 5. osztály
Lumei Dániel 5. osztály
Nagy Péter 5. osztály
Pálinger Franciska 5. osztály
Szalai Simon 5. osztály
Kőhegyi Áron 6. osztály

Az év tanulója

Szigetbecse Községért Alapítvány javasla-
tot tett „Az év tanulója ” cím létesítésére. Ezt 
a címet első ízben ítélte oda a Szigetbecsei 
Általános Iskola tantestülete.

Javaslata alapján a 2002/2003. tanévben 
„Az év tanulója ”

Lolbert Barbara
8. osztályos tanuló lett.

Tanulmányi eredménye jeles, német, fö ld-
rajz, matematika és biológia tantárgyból 
kitűnő osztályzatot kapott. Evek óta rendsze-
resen sikerrel vesz részt tanulmányi ver-
senyeken, szavalóversenyen. Az iskolai Diák-
önkormányzat elnöke, szervezi és irányítja 
az önkormányzat munkáját, a különböző 
programok megvalósításában is tevékenyen 
részt vesz. Az osztályközösség meghatározó 
egyénisége.

Szívből gratulálunk! Kérjük maradjon meg 
olyannak, amilyennek megismertük. Vigye el 
a középiskolába is Szigetbecse és iskolája jó  
hírét.
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* HÍREK * HÍREK * HÍREK*
A ráckevei kapitányság vezetése már értékeli 

a 2003. I. félévében bekövetkezett bűncselek-
ményeket, ami alapján igyekszünk mindent 
megtenni annak érdekében, hogy területünkön 
kevesebb ilyen cselekményre kerüljön sor. 
Erőfeszítésünk azonban csak a polgárokkal 
együttműködve lehet 
igazán eredményes.

Elemezve a bűn- 
c s e l e k m é n y e k e t  
megállapítható, hogy 
a sértettek sok eset-
ben bizony felelőt-
lenségükkel, figyelmetlenségükkel hozzájárul-
tak azok bekövetkeztéhez. Nem elég bezárni az 
autót, ki kell venni onnan az értékeket. Nem 
szabad látható helyen tartani kerékpárokat, 
horgászbotokat, kistáskákat, mobil telefonokat, 
minden értékkel bíró tárgyat.

A biztonságnak ára van. Költeni kell külön-
böző biztonsági rendszerekre. Kapitányságunk 
támogatni kíván minden olyan vagyonvédelmi 
tevékenységet, mely segít növelni a biztonságot. 
Az állampolgárok jobb tájékoztatása érdekében 
bűnmegelőzési és vagyonvédelmi tanácsadó 
iroda működéséről értesíthetem Önöket.

A Ráckevei Rendőrkapitányság működési te-
rületén a rendőrség támogatásával Kiskunlac- 
háza, Dózsa György út 217. szám és Sziget- 
szentmárton, Ráckevei út 18. szám alatt

Öregdiák-találkozó
Az Idő hömpölygőn át a szigetbecsei 

Általános Iskola szép, ligetes udvarán. 
Generációk és velük emlékek hullámoztak 
át a téren. Meghívót kaptak mindazok, akik 
1945 és 1980 között vallhatták Alma 
Materüknek ezt az iskolát, akik innen bal-
lagtak el, s folytatták felcseperedve az 
életet közel vagy távol.

Jöttek az egykori diákok, a tanárok, hogy 
felidézzék az emlékeket, találkozzanak a 
diáktársak, az osztálytársak egymással, 
tanáraikkal.

Kedves, megható, szép ünnep volt ez a 
nap. Az örök körforgást az iskola mai tanu-
lói jelenítették meg, akik német nemzeti-
ségi műsorral kedveskedtek a vendégeknek.

A második öregdiák-találkozón a pol-
gármester -  maga is az iskola egykori tanu-
lója -  mondott köszöntőt.

Az iskola ezt a kedves ünnepet a jövőben 
rendszeresen meg kívánja rendezni.

működnek 2003. július 1. óta ilyen irodák. Itt 
minden érdeklődő tájékoztatást kaphat a bűn- 
megelőzéssel kapcsolatos kérdéseire.

A Szigetszentmártoni Iroda a nap bármely 
szakában felkereshető.

Telefonszám: 06/24/513-820.
A Kiskunlacházi 

Iroda felkereshető 
m unk a n ap ok o n 
hétfőtől csütörtökig 
de. 8-tól 12 óráig és 
13-tól 15 óráig, 
pénteken 8-12 órá-

ig. Telefonszám: 06/24/511-665.

Az Országos Rendőr-főkapitányság meg-
bízásából a Magyar Gallup Intézet a lakosság 
körében országos felmérést készített a rend-
őrség munkájának megítéléséről.

A vizsgálat szerint a felnőtt lakosság 41 %-a 
került valamilyen kapcsolatba a rendőrséggel 
(többségben közúti ellenőrzés kapcsán). Az 
előző felmérés (2002. november) óta jelentősen 
javult a megkérdezettek véleménye a rendőri 
munkáról. Leginkább az udvariasságukkal, 
segítőkészségükkel voltak elégedettek, a leg-
több bírálat az ügyintézést illette.

Tavaly 41, most 51 százalék vélte úgy, hogy 
kedvező általános kép él benne a rendőrségről. 
Sajnos a lakosság 8 százalékának volt szemé-

Kitüntetés
A 2002/2003. iskolaév záró ünnepségén 

búcsúztatták a nyugdíjba vonuló 
igazgatónőt,

Fejesné Schwarcz Erzsébetet,
aki ez alkalommal vehette át 

Magasitz Lajos polgármestertől a
Pedagógus Szolgálatért Érdem érem  

kitüntetést.

A polgármester méltatta a búcsúzónak a 
közösségért több mint 20 éven át végzett 
munkáját is.

Fejesné Schwarcz Erzsébet 1990 őszétől 
és jelenleg is választott önkormányzati 
képviselő, volt alpolgármester, oktatási 
bizottsági elnök, munkát vállalt és vállal a 
szociális bizottságban is.

Előkészítője volt a német nemzetiségi 
önkormányzati választásnak, most tagjaként 
segíti a német hagyományok ápolását.

Gondolatok 
a bűnözésről

lyes tapasztalata korrupt rendőrökkel. A 
megkérdezettek 37 %-a szerint javult, 21 %-a 
szerint romlott az elmúlt két év során a közbiz-
tonság. Sokat mondó adat, hogy a polgároknak 
csak 8 %-a véli úgy, hogy a rendőrség nem áll 
politikai befolyás alatt. Nem meglepő, hogy a 
rendőrség legfontosabb feladatának a bűnmeg-
előzést, a kábítószer-teijesztés elleni és a szer-
vezett bűnözés elleni fellépést tartják.

Amennyiben a kérdezők Önöket is megál-
lítják, kéijük válaszoljanak a kérdésekre meg-
fontoltan, hogy minél tisztább képet kapjunk 
erényeinkről és hibáinkról.

Hetesi László r. alezredes 
osztályvezető

Anyakönyvi hírek

Elhunytak

Krepsz Józsefné 
sz. Gyergyádes Piroska

május 25. élt 77 évet 
Glöckl Katalin június 8. élt 93 évet
Mayer Györgyné
sz. Schwarczenberger Mária

június 26. élt 81 évet 
Méri Lajos István június 30. élt. 78 évet 
Bonhardt Bianka július 18. élt 3 hónapot 
Lipsz Jánosné 
sz. Schwarczenber Erzsébet

augusztus 5. élt 71 évet

(Születés

2003. június 10-én született 
Fási Tamás János és Selmeczi Mónika leánya

PETRA

2003. június 19-én született 
Fekete László és Becse Katalin fia 

KRISZTIÁN IMRE

Köszönetnyilvánítás
Ezúton is szeretnénk köszönetét mon-

dani mindazoknak, akik feledhetetlen 
halottunkat

MAYER GYÖRGYNÉT
utolsó útján elkísérték, sírjára virágot, ko-
szorút helyeztek, együttérzésükkel fájdal-
munkat enyhítették. Katona család
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